ُوَاِنْ كَانَ قُرْبَانُهُ ذَبِيحَةَ سَلاَمَةِ، فَإِنْ قَرَّبَ مِنَ الْبَقَرِ ذَكِّراً أَوْ أَنْثَى، فَصَحِيحاً يُقَرِّبُهُ أَمَامَ الْرَّابِّ. ْيَضَعُ يَدَهُ عَلَى ۚ رَ أُس قُوْبَانِه وَيَذْبَحُهُ لَدَى بَابِ خَيْمَةِ الاجْتِمَاعِ. وَيَرُشُّ بَنُو هَارُونَ الْكَهَنَةُ الدَّمَ عَلَى الْمَذْبَحِ مُسْتَدِيراً. ۚ وَيُقَرِّبُ منْ ذَبِيحَةِ السَّلاَمَةِ وَقُوداً لِلرَّبِّ، الَشَّحْمَ الَّذِي يُغَشِّي الأَحْشَاءَ، وَسَائِرَ الشَّحْمِ الَّذِي عَلَى الأَحْشَاءِ، ۗ وَالْكُلْيَتَيْنِ، وَالشُّحْمَ الَّذِي عَلَيْهِمَا الَّذِي عَلَى الْخَاصِرَتَيْن، وَزِيَادَةَ الْكَبِدِ مَعَ الْكُلْيَتَيْنِ يَنْزِغُهَا. وَيُوقِدُهَا بَنُو هَارُونَ عَلَى الْمَذْبَحِ عَلَى الْمُحْرَقَةِ الَّتِي فَوْقَ الْحَطَبِ الَّذِي عَلَى النَّار، وَقُودَ رَائِحَةِ سُرُورِ لِلرَّبِّ. وَإِنْ كَانَ قُرْبَانُهُ مِنَ الْفَنَـم ذَسحَـةَ سَلاَمَـة للـرَّبِّ ذَكَـراً أَوْ أَثْثَى، فَصَـحبحاً نُقَرِّنُـهُ. أِنْ قَـرَّبَ قُوْبَانَهُ مِـنَ الضَّأْنِ نُقَـدِّمُهُ أَمَـامَ الرَّبِّ. قَيَظُعُ يَدَهُ عَلَى رَأْسِ قُرْبَانِهِ وَيَذْبَحُهُ قُدَّامَ خَيْمَة الإجْتِمَاعِ. وَيَـرُشُّ بَنُـو هَـارُونَ دَمَـهُ عَلَـى الْمَذْبَحِ مُسْتَدِيراً. ۗوَيُقَرِّبُ مِنْ ذَبِيحَةِ السَّلاَمَةِ شَحْمَهَا وَقُوداً للرَّبِّ، الأَلْيَةَ صَحِيحَةً مِنْ عِنْدِ الْغُصْغُصِ يَنْزِغُهَا، وَالشُّحْمَ الَّذِي يُغَشِّي الأَحْشَاءَ، وَسَائِرَ الشَّحْمِ الَّذِي عَلَى الأَحْشَاءِ،10 وَالْكُلْنَتُن، وَالشُّحْمَ الَّذِي عَلَيْهِمَا الَّذِي ـرَتَسْ، وَزِيَـادَةَ الْكَبِـدِ مَـعَ الكَلْيَتَيْـنِ نَّنْ عُهَا. أُوَيُوقَـدُهَا الْكَاهِنُ عَلَى الْمَذْبَحِ طَعَامَ وَقُـودٍ للـرَّبِّ 12 وَإِنْ كَـانَ قُرْبَـانُهُ مِـنَ الْمَعْـزِ يُقَـدِّمُهُ أَمَـامَ الرَّتِّ. 13يَضَعُ يَـدَهُ عَلَـى رَأْسِه وَيَذْبَحُـهُ قُـدَّامَ خَيْمَـةِ رُشُّ سُلُو هَارُونَ دَمَـهُ عَلَى الْمَذْنَح مُِسْتَدِيراً.¹⁴َوَيُقَرِّبُ مِنْهُ قُرْبَانَهُ وَقُوداً لِلرَّبِّ، الشَّحْمَ الـذي يُغَشِّـي الأحْشَـاءَ، وَسَـائِرَ الشَّحْـمِ الـذي عَلـي الأَحْشَاءِ، ¹⁵وَالْكُلْتَتْن وَالشَّحْمَ الَّذِي عَلَيْهِمَا الَّذِي عَلَى الْخَاصِرَ تَيْن، وَزِيَادَةَ الْكَبدِ مَعَ الْكُلْيَتَيْنِ يَنْزِعُهَا 16 وَيُوقِدُهُنَّ الْكَاهِنُ عَلَى الْمَذْبَحِ طَعَامَ وَقُودٍ لِرَائِحَةِ سُرُورٍ. كَلَّ الشَّحْم لِلرَّبِّ ¹َ فَريضَةً دَهْريَّةً فِي أَجْيَالِكُمْ فِي جَمِيع مَسَاكِنِكُمْ، لاَ تَأْكُلُوا شَيْئاً مِنَ الشَّحْمِ وَلاَ مِنَ الدَّمِ.

And if his oblation be a sacrifice of peace offering, if he offer it of the herd; whether it be a male or female, he shall offer it without blemish before the LORD. And he shall lay his hand upon the head of his offering, and kill it at the door of the tabernacle of the congregation: and Aaron's sons the priests shall sprinkle the blood upon the altar round about. And he shall offer of the sacrifice of the peace offering an offering made by fire unto the LORD; the fat that covereth the inwards, and all the fat that is upon the inwards, And the two kidneys, and the fat that is on them, which is by the flanks, and the caul above the liver, with the kidneys, it shall he take away. 5 And Aaron's sons shall burn it on the altar upon the burnt sacrifice, which is upon the wood that is on the fire: it is an offering made by fire, of a sweet savour unto the LORD. And if his offering for a sacrifice of peace offering unto the LORD be of the flock; male or female, he shall offer it without blemish. If he offer a lamb for his offering, then shall he offer it before the LORD.8And he shall lay his hand upon the head of his offering, and kill it before the tabernacle of the congregation: and Aaron's sons shall sprinkle the blood thereof round about upon the altar. And he shall offer of the sacrifice of the peace offering an offering made by fire unto the LORD; the fat thereof, and the whole rump, it shall he take off hard by the backbone; and the fat that covereth the inwards, and all the fat that is upon the inwards, 10 And the two kidneys, and the fat that is upon them, which is by the flanks, and the caul above

Leviticus 3

the liver, with the kidneys, it shall he take away. 11 And the priest shall burn it upon the altar: it is the food of the offering made by fire unto the LORD. 12 And if his offering be a goat, then he shall offer it before the LORD. 13 And he shall lay his hand upon the head of it, and kill it before the tabernacle of the congregation: and the sons of Aaron shall sprinkle the blood thereof upon the altar round about. 4And he shall offer thereof his offering, even an offering made by fire unto the LORD; the fat that covereth the inwards, and all the fat that is upon the inwards, ¹⁵And the two kidneys, and the fat that is upon them, which is by the flanks, and the caul above the liver, with the kidneys, it shall he take away. 16 And the priest shall burn them upon the altar: it is the food of the offering made by fire for a sweet savour: all the fat is the LORD's. 17 It shall be a perpetual statute for your generations throughout all your dwellings, that ye eat neither fat nor blood.